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JEDAN PACIJENT U KLINIČKOM CENTRU  U TEŠKOM STANJU

SRPSKI EPIDEMIOLOG ZORAN RADOVANOVIĆ OCIJENIO

ma nijedna zemlja u regionu.
“Obavili smo razgovore sa razli-

čitim strukturama iz Albanije, Ko-
sova i Bosne i Hercegovine”, kazao 
je Eraković, koji očekuje da će se 
ubrzo pacijenti iz tih zemalja lije-
čiti u Crnoj Gori. 

Što se tiče konkurentnosti na 
globalnom nivou, Eraković napo-
minje da su za to potrebna velika 
ulaganja koja dosežu sumu i do ne-
koliko milijardi eura, što u ovom 
trenutku nije neophodno.

U Crnoj Gori imamo, ističe on, 
dva strateška plana kad je razvoj 
zdravstvenog turizma u pitanju.

“Jedan je bolnica Meljine, koja 
sa Institutom ‘Simo Milošević’ mo-
že da bude snažan oslonac reha-
bilitaciji u južnoj regiji, a drugi je 
objekat bivšeg stacionara na Ža-
bljaku, koji može pružiti rehabili-
taciju pacijenata u sjevernoj regi-
ji. To je nešto o čemu možemo da 
razmišljamo nakon prestanka epi-
demije korona virusa”, objasnio je 
Eraković.

Kako je istakao, za razvoj zdrav-
stvenog turizma potrebno je uklju-
čivanje svih segmenata društva i 
institucija.

 ■ POVOLJAN GEO-
GRAFSKI POLOŽAJ I 
NISKE CIJENE

Nekadašnji ministar zdrav-
lja, dekan Medicinskog fakulte-
ta Miodrag Radunović rekao je 
da zdravstveni turizam nije valo-
rizovan na pravi način. Dodao je 
da su niske cijene usluga kod nas 
prednost.

“Globalno posmatrano tržište u 
zdravstvenom turizmu će rasti od 
20 do 25 odsto. Istraživanje koje je 
sprovođeno u Crnoj Gori pokaza-
lo je da turisti najviše traže opušta-
nje, njih 72 odsto, dok je šest odsto 
turista kao razlog putovanja nave-
lo sport, velnes i rekreaciju”, kazao 
je Radunović.

Podsjetio je da bi zdravstveni 
turizam mogao biti važan instru-
ment regionalne saradnje. Kao 
prednost Crne Gore naveo je geo-
grafski položaj, kao i da su potreb-
na mala ulaganja, s obzirom da 
imamo mnogo sadržaja.

“Zdravstveni turizam može da 
nam bude važan. Crna Gora ima 
svoju atraktivnost. Prednosti na-
še zemlje su mala ulaganja, a mno-
go sadržaja. Skandinavija, Italija, 
Beneluks imaju jako visoke cijene. 
Velika Britanija ima duge liste če-
kanja. Bio sam u Sofiji, u bolnici, 
tamo dolaze i ljudi iz Velike Brita-
nije da operišu srce. Cijena je četi-
ri i po puta niža nego što je u Lon-
donu”, rekao je on.

 ■ RADITI NA PROJEK-
TOVANJU KADRA

Medicinski turizam, prema nje-
govim riječima, može da bude vo-
deći proizvod Crne Gore.

“Zbog atraktivnosti, konkuren-
tnosti, bezbjednosti. Treba da ra-
dimo da projektujemo medicinski 

aktivan odmor”, smatra on.
Fond za zdravstveno osiguranje, 

podsjetio je on, potpisao je spora-
zum sa 23 zemlje i ljudi iz inostran-
stva, prema tome, mogu i kod nas 
da se liječe.

“Šanse Crne Gore su rast potra-
žnje za uslugama medicinskog tu-
rizma. Tu je dentalna medicina, fi-
zikalna terapija. Ponosni smo na 
projekat Hadronske SEEIIST tera-
pije za terapiju kancera. Projekat je 
ušao u drugu fazu, dobio podršku 
18 evropskih klinika iz 14 zemalja. 
Ovo može da bude motiv da dobije-
mo šansu da pružimo novu uslugu 
za liječenje ljudi od kancera. Turi-
sti traže sigurno liječenje. Mora se 
više raditi na promociji Crne Go-
re kao destinacije zdravlja”, ista-
kao je on.

Prema njegovim riječima, Evro-
pi treba milion zdravstevnih rad-
nika, a ulaskom u Evropsku uni-
ju Crna Gora može da uđe u nedo-
statak kadra.

 ■ NEMINOVNOST 
TRANSFERA ZNANJA

Prorektorica za nastavu UCG i 
kordinatorka nastave na Fakulte-
tu za turizam i hotelijerstvo Đurđi-
ca Perović predočila je značaj tu-
rizma i zdravlja kao naučnoistra-
živačkog izazova.

“Naš današnji susret i tema ko-
ja nas je okupila eksplicitno potvr-
đuju da su neminovnost transfe-
ra znanja, multidisciplinarnost, ali 
i različitost oblasti kojima se bavi 
UCG nešto na šta smo posebno po-
nosni i kadri da u svom punom ka-
pacitetu damo doprinos afirmaciji 
nauke, znanja i prosperiteta naše 
države“, kazala je Perović.

Dekan Fakulteta za sport i fizič-
ko vaspitanje Stevo Popović obja-
snio je neophodnost učešća ovog 
fakulteta u oblasti javnog zdrav-
lja i postavljanja ovog segmenta 
u agendu ciljeva ove organizaci-
one jedinice.

“Fakultet za sport i fizičko vas-
pitanje postao je prva crnogorska 
institucija članica HEPA Europe, 
odsijeka u okviru Svjetske zdrav-
stvene organizacije (WHO), koja se 
bavi unapređenjem zdravlja kroz 
fizičku aktivnost. Vrijedno je na-
pomenuti da je naš fakultet pokre-
nuo i COSI inicijativu u Crnoj Go-
ri, gdje je, skupa sa Institutom za 
javno zdravlje, lokalnim ogrankom 
Svjetske zdravstvene organizaci-
je (WHO) i Ministarstvom zdravlja 
ustanovio standarde za praćenje 
gojaznosti djece mlađeg školskog 
uzrasta“, dodao je Popović.

Predsjednik Crnogorskog olim-
pijskog komiteta Dušan Simono-
vić objasnio je kako je uticaj spor-
ta i fizičke aktivnosti ključan u oču-
vanju zdravlja.

“Sport je jedan od činilaca eko-
nomskog razvoja i rasta koji sa 
druge strane poboljšava i razvoj 
samog društva. Sportska aktivnost 
u bilo kom vidu ili bilo kojoj život-
noj dobi pozitivno utiče na zdrav-
lje ljudi“, kazao je Simonović.  M.I.

U Crnoj Gori potvrđeno je 
još 11 slučajeva zaraze ko-
rona virusom, saopšteno 
je Instituta za javno zdrav-
lje (IJZ).

Iz Instituta su kazali da je 
od posljednjeg presjeka u 
utorak, analizirano još uku-
pno 126 uzoraka, a od 11 po-
zitivnih na korona virus, de-
vet je iz Rožaja i po jedan iz 
Berana i Podgorice.

“Pet su kontakti ranije 
oboljelih dok se šesti mo-
že povezati sa boravkom u 
Bosni i Hercegovini”, navo-

di se u saopštenju”, naveli su 
iz Instituta.

U Crnoj Gori trenutno je 
aktivno 65 slučajeva CO-
VID-19, od čega u Rožaja-
ma 28, Podgorici 17, Bera-
nama i Bijelom Polju po če-
tiri, Baru, Ulcinju i Budvi po 
tri, Cetinju dva i Danilovgra-
du jedan.

Iz Kliničkog centra Cr-
ne Gore (KCCG) je saopšte-
no da je zdravstveno stanje 
pacijenta inficiranog koro-
na virusom, koji se nalazi 
intenzivnoj njezi, ozbiljno i 

on se nalazi na neinvaziv-
noj ventilaciji.

Iz te ustanove su kazali da 
je zdravstveno stanje pacije-
nata inficiranih korona vi-
rusom koji su hospitalizo-
vani u Klinici za infektiv-
ne bolesti zadovoljavajuće 
i da su svi stabilnih vitalnih 
parametara.

Iz KCCG su kazali da se u 
toj zdravstvenoj ustanovi 
trenutno liječe pet pacije-
nata kod kojih je potvrđeno 
prisustvo virusa COVID-19. 
 M.I.

Crna Gora je, za razliku 
od Srbije, bila dobro pripre-
mljena za epidemiju koro-
na virusa i uspješno se bo-
rila sa njom, ocijenio je 
srpski epidemiolog Zoran 
Radovanović.

On je, gostujući na te-
leviziji N1, rekao da je bi-
la “bezobrazna” izjava da 
Crna Gora ne otvara gra-
nice sa Srbijom iz politič-
kih razloga.

“Oni su za razliku od nas 
jako dobro bili pripremlje-
ni. Imaju izvanredne struč-
njake i vrlo kompetentno 
su se nosili sa tom prijet-
njom i uspjeli su u rekor-

dnom vremenu da obore tu 
epidemijsku krivu”, kazao 
je Radovanović.

Govoreći o epidemiološ-
koj situaciji u Srbiji i poda-
cima BIRN-a, koji su poka-
zali da je Krizni štab te ze-
mlje prikrivao podatke o 
broju zaraženih i premi-
nulih, Radovanović je na-
veo da je opravdano da dr-
žave regiona, uključujući i 
Crnu Goru, sumnjaju u sve 
informacije koje dolaze iz 
Srbije.

On se osvrnuo i na aktu-
elni derbi Zvezde i Partiza-
na na kom je bilo više od 
20.000 ljudi.

“Oni su žrtve naših sport-
skih i drugih dešavanja. Po-
slije te utakmice imali su 12 
importovanih slučajeva iz 
Srbije. To su njihovi građa-
ni koji su gledali utakmicu 
pa se vratili, a mi navodno 
ne možemo da utvrdimo da 
li je obolio neko od tih 16 ili 
25 hiljada koji su bili tamo”, 
istakao je Radanović.

Prema njegovim riječi-
ma, Srbija je gore prošla i 
od Hrvatske i od Crne Gore.

“U tim uspješnim ze-
mljama epidemija je zavr-
šena za pet do sedam sed-
mica”, kaže Radovanović. 
 R.D.

Registrovano još 11 novih 
slučajeva korona virusa

Za razliku od Srbije, Crna Gora bila 
dobro pripremljena za epidemiju
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